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AMSTERDAM

door Marijn Schrijver

AMSTERDAM • Wie zich
misdraagt op sociale me-
dia met oproepen tot
rellen of geweld, kan in de
toekomst een ’online
straatverbod’ krijgen.
Burgemeester Femke
Halsema wil experimente-
ren met de maatregel.

Nu kan de burgemeester
ongewenste figuren wel een
gebiedsverbod opleggen
voor specifieke plekken in
de stad, maar achter hun
laptop kunnen die dan nog
steeds hun podium pakken.
D66 en Denk vroegen Halse-
ma vorig jaar naar zo’n digi-
taal straatverbod en don-
derdag kondigde de burge-
meester een proef aan.

„Online opruiing kan lei-
den tot offline geweld in de

stad. Met een online ge-
biedsverbod is dit mogelijk
te voorkomen”, zegt haar
woordvoerder. Een burger
kan digitaal de openbare or-
de verstoren door - bijvoor-
beeld via Twitter of Face-
book - op te roepen tot con-
frontaties met de politie.

De maatregel is heel expe-
rimenteel en pas een keer
eerder ingezet. Dat gebeur-
de vorig jaar in Utrecht. Een
17-jarige jongen riep op om
met vuurwerk tegen het co-
ronabeleid in opstand te ko-
men. Hij moest zich koest
houden, anders riskeerde
hij een boete van 2.500 euro.

De maatregel kan verder
ingezet worden tegen bij-
voorbeeld complotdenkers
die publieke figuren bela-
gen. Ook kan het een wapen
zijn in de strijd tegen rivali-

serende drillrapgroepen,
die elkaar met muziekclips
opjutten tot steekpartijen,
met name in Zuidoost.

Of het online straatverbod
haalbaar is, is nog maar de

vraag. Halsema noemt het
’onontgonnen gebied’ en
waarschuwt voor het risico
dat de gemeente zal worden
teruggefloten door een
rechter of de Autoriteit Per-
soonsgegevens. Toch wil ze
de proef aan. „Zodra een ge-
schikte zaak zich voordoet,
zullen de eerste ervaringen

’Online straatverbod’ in de maak voor ophitsers
hiermee worden opge-
daan.” Halsema verwacht
vanuit Den Haag ’praktische
handvatten’ om sociale me-
dia te monitoren.

Evelyn Aus-
tin, voorzitter
van privacy-
waakhond
Bits of Free-
dom, vindt
het een slecht
idee. „Het
klinkt een
beetje als
cowboygedrag”, zegt ze.
„Een burgemeester moet
niet op zo’n ondemocrati-
sche manier extra bevoegd-
heden toe-eigenen.”

Censuur
Volgens Austin volstaat de

huidige wetgeving en is het
belangrijk dat een rechter

kijkt naar vermeende oprui-
ing. „Oproepen tot geweld
mag niet en is illegaal, het
moet worden bestraft en dat
gebeurt ook. Maar het on-

derliggende
probleem,
waardoor ie-
mand zo’n op-
roep plaatst,
los je niet op
met meer cen-
suur.”

„De over-
heid bepaalt

niet waar de grens van de
vrijheid van meningsuiting
ligt. Je kunt niet alle uitin-
gen die schadelijk zijn voor-
komen, dat zou een soort
Rusland opleveren met heel
gevaarlijke repressie”, be-
sluit Austin, die betwijfelt of
een digitaal straatverbod
überhaupt te handhaven is.

Online opruiing zou een rol
spelen bij de ’coronarellen’.
FOTO ROBIN UTRECHT
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AMSTERDAM • In de nacht van woens-
dag op donderdag is een plofkraak
gepleegd in De Hallen in Oud-West. De
recherche is een uitgebreid onderzoek
gestart en bekijkt de camerabeelden.

Even na 04.30 uur kwamen er meer-
dere meldingen binnen van een harde
knal bij de eet- en filmhallen. De geld-
automaat van de Hallen bleek volledig
vernield.

Ook is er schade aan onder meer
plafondplaten ontstaan. Er zijn geen
gewonden gevallen. Of er buit is mee-
genomen is niet bekend.

Plofkraak in
de Hallen

GEEN GEWONDEN

AMSTERDAM • Het
Nederlands
Auschwitz Comité
heeft de Gouden
Piramide in de
wacht gesleept
voor het Natio-
naal Holocaust
Namenmonument
op de Weesper-
straat. Deze rijks-
prijs en een geld-
bedrag van
75.000 euro wor-
den eens in de
twee jaar toege-
kend voor inspi-
rerend opdracht-
geverschap in de

architectuur.
Jacques Grisha-

ver, voorzitter
van het comité,
nam de onder-
scheiding in ont-
vangst. Het Natio-
naal Holocaust
Namenmonument
is vorig jaar sep-
tember onthuld
voor ruim
102.000 Neder-
landse Holo-
caustslachtoffers
die geen graf
hebben. Daniel
Libeskind is de
ontwerper.

Rijksprijs voor
Namenmonument

GOUDEN PIRAMIDE

AMSTERDAM • Er gloort weer een klein
beetje hoop bij Kwekerij Osdorp waar
een paar honderd man hun dagbeste-
ding hebben. De kwekerij valt buiten
de boot bij de subsidie voor volgend
jaar, maar er is raadsbrede steun om
de kwekerij overeind te houden. Wet-
houder Shula Rijxman, die afgelopen
week de kwekerij zelf bezocht, gaat
kijken of er een oplossing buiten haar
portefeuille te vinden is. Een assistent
gaat de mogelijkheden onderzoeken.
Een week geleden was Rijxman nog
niet van plan om te helpen.

Wethouder zoekt
naar oplossing

KWEKERIJ OSDORP

Cliëntenbelang uit ernstige zorgen

Huisartsenposten
komen in de knel

door Richard
van de Crommert

AMSTERDAM • De huis-
artsenzorg in Amster-
dam staat onder grote
druk. En daarmee ook
de belangen van de
honderdduizenden
patiënten. Dat zegt
Maarten Fonk die bij
organisatie Cliëntenbe-
lang een petitie is ge-
start om aandacht te
krijgen voor het pro-
bleem.

Er zijn veel huisartsen-
praktijken in de hoofdstad
die niet kunnen uitbreiden
of moeten verhuizen, omdat
de huurprijzen van hun
panden te hoog worden of al
zijn. „Patiënten kunnen
mee verhuizen, maar vaak
wel naar een locatie verder
weg. Of ze moeten een nieu-
we huisarts vinden. Dat
laatste is ontzettend moei-
lijk, omdat de meeste prak-
tijken hart-
stikke vol
zitten”, zegt
Fonk.

Er komt
bij dat huis-
artsen on-
der grote
werkdruk
staan. Zo hebben ze de coro-
naperikelen erbij gekregen
en de griepprik, aldus Fonk.
Verder vergrijst de samen-
leving en zijn er ook onder
jongeren regelmatig burn-
outs. „Eén ding weten we ei-
genlijk zeker. Het zal er niet

minder druk op worden
voor huisartsen.”

Volgens Fonk is de huis-
artsendichtheid al terugge-
lopen in het Centrum en in

Zuid. „Terwijl
de huisarts
een essentiële
functie heeft.
Het is voor ve-
len de poort
naar de zorg
en cliënten
hebben door-

gaans veel vertrouwen in
hun huisarts. Het is van we-
zenlijk belang dat huisart-
sen in elke buurt aanwezig
zijn.”

Inmiddels zijn er ruim
1500 handtekeningen verza-
meld onder de petitie en

wordt het de komende we-
ken tijd om de politiek te be-
naderen. Fonk verwacht
daarin stappen te kunnen
zetten. „Het is een urgent
probleem, dit moet de raad
en het College bereiken.
Wat mij betreft gaat er ge-
handeld worden.”

Fonk: „Directe aanleiding
voor de petitie is, dat ik jaar
geleden bij de huisarts zat
en toen hadden we het over
de druk op de huisartsen-
zorg en meldde de arts me
dat hij bezig was met nieuwe
huisvesting. Hij moest uit
zijn bestaande praktijk om-
dat zijn huur fors werd ver-
hoogd. Hij verhuisde naar
een plek die niet meer op
vijf minuten lopen, maar op

een kwartier lopen afstand
zat. Die afstand is nog prima
te doen, maar ik bedacht me
tegelijk ’het zal me toch niet
gebeuren dat mij huisarts
weer een keer moet verhui-
zen? Misschien nog verder
weg’.”

Behalve van het stadsbe-
stuur, die er voor moet zor-
gen dat er voldoende huis-
artsen in de stad zijn, hoopt
Maarten Fonk ook op hulp
van woningcorporaties. Zij
zouden bij hun nieuwbouw-
projecten meer aandacht
kunnen geven aan de huis-
vesting van huisartsen.

Hoop is
gericht op
de politiek

Volgens Maarten Fonk is het
een alarmerende situatie.
FOTO RONALD BAKKER

Voor de duizend vluchtelingen op het cruiseschip in het havengebied,
zouden maar twintig fietsen beschikbaar zijn. Daarover trok Bij1 don-
derdag aan de bel. Het COA laat weten dat dit fietsen zijn die sommige
bewoners al hadden. Volgende week krijgen anderen ook een fiets.20

OONNSSJJEE MMIINNDDEERR

De feestdagen komen eraan
en traditiegetrouw wordt de
gevel van decoratiewinkel
Beekwilder op de Prins Hen-
drikkade versierd met lampjes
en slingers. Het is dit jaar wel
allemaal iets minder uitbundig
én de lampjes zijn van led.
FOTO RONALD BAKKER

’Onderliggend
probleem los
je niet op met
meer censuur’

door Corrie Verkerk

AMSTERDAM • De Wester-
straat heeft er een opmer-
kelijke winkel bij. ’Nix is
Nix’, de eerste alcohol-
vrije slijterij van Amster-
dam: van gin tot wijn, van
rum tot organische,
mousserende, rosé. Een
kater behoort tot het
verleden, die krijg je er
niet van.

In zijn jonge jaren stond
Wim Boekema zelf achter
de bar. Inmiddels drinkt de
Amsterdammer geen drup-
pel meer. Als uitbater van
’Nix is Nix’, hartje Jordaan,
heeft hij tegenwoordig de
smaak te pakken van de al-
coholvrije varianten van
wijn, bier, gin, rum, cock-
tails én andere sterke
drankvervangers.

Met compagnon Frederi-
ke de Groot bedacht hij het
’gat in de
markt’: de
alcoholloze
slijter. „Net
zoiets als de
vegetari-
sche slager,
maar dan
anders”, al-
dus een klant met een knip-
oog.

Alcoholvrij genieten is
een nieuwe trend, aldus
Boekema. „Je ziet het bij
jonge uitgaanders, maar ook
bij de groep tussen de 35 en
45 jaar, die een druk be-
staan leidt: een baan, kinde-
ren. Zelf heb ik drie doch-

ters. Dan wil je ’s ochtends
niet steeds weer wakker
worden met een kater.”

Maar een avondje in het
café met al-
leen een
frisdrankje
is ook niet
alles. „Je
wilt toch
iets leuks in
handen heb-
ben.” In de

slijterij aan de Westerstraat
prijkt een bonte verzame-
ling flessen op de toonbank.
Van een ’whiskey’ waar je
niet beneveld van raakt, tot
een zoete alcoholvrije Ama-
retto, flessen wijn en experi-
mentele drankjes van Three
Spirits: ’ botanical alchemy’,
zo belooft het etiket.

Alles mag in de winkel ge-
proefd worden. „Want niet
elke alcoholvrije drank is ie-
ders smaak.” Wijn met ’nix’
blijft een moeilijk product.
„Maar ze worden steeds be-
ter en het proces is nog al-
tijd in gang.”

Zoektocht
Het was een avontuurlijke

zoektocht naar de juiste,
drinkbare 0.0 wijnen en an-
der spiritualia, vertellen
Boekema en De Groot. „We
hebben alcoholvrije bieren
geproefd die zo slecht wa-
ren dat we de glazen moes-
ten weggooien. En sommige
spirits leken op het parfum
van oma. Maar we kregen
ook wijnen voorgeschoteld,
waarvan we zo overtuigd

waren, dat we ietwat ’aange-
schoten’ naar huis liepen.”

Wat smaakte, staat nu in
de schappen. En niet alleen
in Amsterdam. „Vorig jaar
zijn we begonnen in Haar-
lem, daarna volgde Heerhu-
gowaard en binnenkort ope-
nen we in Amersfoort.”

Drankellende
Rum luistert hier naar al-

ternatieve namen als Ru-
mish en gin naar Ginish. En
achter elke fles schuilen bij-
zondere verhalen van de
makers. Zoals dat van de
Scandinavische familiethe-
rapeute die in haar praktijk
veel drankgerelateerde el-
lende aanhoorde en nu haar
eigen ’onschuldige’ wijn
maakt: Odd Bird, ’liberated
from alcohol’ .

Een bezoekster raakt on-
dertussen helemaal enthou-
siast van een bijzonder bier-
merk, ’Run Wild’. „Dat
dronk ik toen ik in Amerika
woonde. Zo bijzonder. Daar
wil ik er 24 van hebben!”

Medewerker Arvid Brui-
nier, cocktailshaker van
professie, biedt haar een bij-
zondere mix aan. „Zonder
alcohol werken is niet saai,
maar juist een uitdaging.
Heel innovatief allemaal”,
zegt hij enthousiast. En ge-
schikt voor elk moment van
de dag. Net alle andere dran-
ken in de zaak.

De spreuk aan een van de
muren spreekt wat dat be-
treft voor zich: ’It’s always
wine o’clock’.

Eerste alcoholvrije slijterij

Net zoiets als
vegetarische
slager

’Je wilt ’s ochtends niet steeds weer wakker worden met een kater’

Medewerker
Carola Riet-
dijk (links)
adviseert een
klant van de
alcoholvrije
slijterij Nix is
Nix.
FOTO
RONALD BAKKER

door Marijn Schrijver

AMSTERDAM • De RAI
waarschuwt voor een
nep-congres. De ’Amster-
dam Cannabis Expo’
vraagt standhouders dui-
zenden euro’s, maar deze
vindt niet plaats.

Op een gelikte website
promoot de expo zichzelf
als een wietbeurs waar pro-
fessionals elkaar kunnen
ontmoeten. Gedurende drie
dagen in november zouden
er negentig sprekers en
meer dan duizend stand-
houders te vinden zijn op
het congres.

Een van de gecommuni-
ceerde locaties is de RAI.
Maar daar wist de RAI zelf
niets van af. Geïnteresseer-
de beurshandelaren begon-
nen zich opeens te melden,
tot grote verbazing van het
congrescentrum.

Opgelicht
„Helaas hebben we ook

twee meldingen gekregen
van exposanten die er al op
ingegaan waren en een aan-
betaling hadden overge-
maakt”, zegt een woord-
voerder. „Dat is ontzettend
vervelend.”

De RAI probeert nu pro-
actief te waarschuwen voor
het nep-congres, met be-

richten op de eigen kanalen
en door het benaderen van
websites met verkeerde in-
formatie.

„Wij willen benadrukken
dat dit evenement niet bij
ons plaatsvindt, op geen en-
kele wijze aan ons is geli-
eerd en dat wij de praktijken
van deze organisatie ten
zeerste veroordelen.”

De website is, ondanks
een .nl-extensie, geregi-
streerd in Frankrijk. Op e-
mails reageren de ’organisa-
toren’ in het Engels. Aan De
Telegraaf laten ze weten
’door politieke problemen’
het evenement niet in de
RAI te houden. „We ver-
plaatsen het naar een ander
congrescentrum en dat la-
ten we zo snel mogelijk we-
ten.”

Derrick Bergman, voorzit-
ter van cannabiskoepel
VOC, heeft inmiddels meer-
dere meldingen binnenge-
kregen over het nep-con-
gres. „Dit is gewoon een dik-
ke scam”, zegt hij. „Ik sprak
iemand die al betaald had,
dat ging volgens mij om iets
van 3.500 euro.” Bergman
was al direct sceptisch, om-
dat een wietbeurs organise-
ren helemaal niet mag.

De politie in Amsterdam
was donderdag nog niet op
de hoogte van de zaak.

Er komt dus géén cannabisexpo in de RAI. FOTO DIJKSTRA BV

Nep-congres
is ’dikke scam’

Tips? Mail aub naar amsterdam@telegraaf.nl


